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Uroczyste przecięcie wstęgi na drodze 
powiatowej 
20 paździemika w Kolniczkach dokonano uroczystego prze
cięcia wstęgi na drodze powiatowej wiodącej z Boguszyna do 
Panienki, którą zmodemizowano w ramach tzw. "schetynów
ki" za kwotę ponad 4 mln zł . 

czytaj na stronie 5 

Kasprzak nie będzie patronem szkoły 

Nie dość, że Rynek w No
wym Mieście niczym nie za
chwyca, wciąż czegoś brakuje, 
to teraz Rada Sołecka po zrezy
gnowaniu z dodatkowej zieleni 
poprosiła o przekazanie z bu
dżetu środków na zakup dużej , 
żeliwnej pompy. Nowomiejscy radni podchodzili do tematu zniesienia imienia 

czytaj więcej na stronie 3 Szkoły Podstawowej w Boguszynie aż cztery razy. Do podjęcia 

Spore zaległości 
opłatach 

W 

Kwota 490 tys. zł. zaniepokoiła 
podczas posiedzenia sesji radne
go Marka Mrozit\skiego, który po 
odczytaniu przez skarbnik Gminy 
El żbietę Mnich sprawozdania z bu
dżetu za pierwsze półrocze zwrócił 
uwagę na duże problemy w ściąga
niu opłat za wodę i ścieki. 

czytaj więcej na stronie 3 

Czy oświetlą Bogu
szyn? 

Zarówno na komisji jak i na 
sesji powracał temat dotyczący 
oświetlenia ulicznego w Bogu
szynie. Nowomiejscy radni na 
posiedzeniu sesji nie przyj ę li 
uchwały w sprawie zaciągnię
cia zobowiązania przez gminę 
na świadczenie usługi oświetle
niowej w Gminie Nowe Miasto 
nad Wartą. 

czytaj więcej na stronie 5 

Ranking gmin 
czytaj więcej na stronie 15 

.i. t ~ ? l 

uchwały - dwukrotnie. Decyzję przyjęli jednak jednogłośnie. 

czytaj więcej na stronie 7 

BÓG, HONOR, OJCZYZNA - 11 LISTOPADA 
ŚWIĘTO ODZYSKANIA NIEPODLEGŁOŚCI 

CO roku 11 listopada obchodzimy Narodowe Święto 
Niepodległości , które upamiętnia rocznicę odzyskania przez 
Naród Polski w 1918 roku niepodległości. Rozbiory Polski 
dokonane przez Rosję, Austrię i Prusy spowodowały, że nasz 
kraj zniknął z mapy Europy na ponad 123 lata. Jak to się stało, 
że w końcu odzyskaliśmy upragnioną wolność? 

czytaj więcej na stronie 11 
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WŚRÓD 
KSIĄŻEK 
N owości Biblioteki 
Publicznej Gminy 
Nowe Miasto oraz 
filii w Boguszynie 

"Książka nierozdzielny 
towarzysz, przyjaciel bez 
interesu, domownik bez 
narzekania. " 

(Ignacy Krasicki! 

LITERATURA MŁODZIE

ŻOWA 

"Duża kiesze" na kłopo~v" -
Agaty Mańczyk. Greta, Pola, 
GU lek i Nikodem - czwórka 
zbu ntowanych nastolatków -
spędzają wakacje nad polskim 
mo rzem. Oczyw i śc i e j uż od 
kilku nas tu dn i nieprzerwan ie 
pada deszcz ... Nuda sprawi, że 
wszyscy razem wplączą s i ę w 
n iezwykląprzygodę. Przy okazji 
zadrą z gangsterami, m iej sco
wym i i kim się da, naw iążą też 
przyjaźn i e i przeżyją pierwsze 
zauroczenia ... Przede wszystkim 
jednak każde z nich lepiej pozna 
samego sieb ie i zrozum ie, co tak 
naprawdę się w życiu liczy. 
Wydawnictwo Nasza Ks i ę

ga rn ia 

" DziewcZYIlY z l1ex Hall" - Ra
chel Hawkins. Soph ie Mercer 
zbyt często wpada w ta rapaty. 
Wreszcie "dla wlasnego dobra" 
trdfia do Hex Hall , czyli szkoły z 
internatem d la czarownic, wilko
laków i elfów. W końcu Sophie 
to córka czarnoks i ężn ika . 
Wydawnictwo Otwarte 

POWI EŚĆ O BYCZAJO WA 

"Oliwkowufarllla" - Drinkwa
ter Caro!. O liwkowa fanna to 

podwój na hi sto ria m ilosna. 
Po pierwsze, jest to oparta na 
raktach opow i eść o zw iązku 
akto rki Carol Drinkwa te r z 
prod ucentem te lew izyj ny m 
M ic helem. Po dr ug ie, j esl 
to ks i ążka o m ilości do kon
kretnego miejsca na św i ec i e 
- oPUszczoilej ranny o nazv.l ie 
Appasionata polożonej w uro
czej Prowansj i. 
Wydawn ictwo Lite rackie 

"Na domiar złego" - Lynch 
Sarah-Kate. W ciągu jednego 
dnia życie Florence, szczęśli
wej żony i matk i oraz wspó l
wlaścicie l ki sklepu ze stary
mi meblami, wywraca s i ę do 
góry nogami. Jej wspólniczka 
przej muje in teres, a ukochany 
mąż, od którego oczek i wa ł a 
wsparcia , po rzuca j ą dla .. 
mężczyzny. Jak by tego bylo 
mało , dz iew i ętnas to l e t n i syn 
Florence, Monty, wraca Z Au
st ralii z dużo starszą od sieb ie 
kobi etą, którą przedstaw i a j ako 
swoją żo n ę. Czy może być 
jeszcze gorzej? 
Wydawn ictwo PrószYI,ski i 
S-ka 

" Kobiety Z Czerwonych Ba
giell " ~ G rażyny Jaromi n-Ga
luszki. Wzruszająca i dosko
nale nap isana hi storia k il ku 
poko l eń niezwyk lych kobiet. 
W Czerwonych Bagnach od 
zawsze mieszkaly ko bi e ty . 
Mężczyźni pojawiali się tu na 
krótko i zaraz odchodzil i. Na 
zawsze . K l ąt\va czy przypa
dek? Ju lianna, Amelia, Roza-

Nowe Miasto w Organizacji Turystycznej 

lia, Anastazja - kolej ne pokolenia 
na uczyły się walczyć samotnie 
z p rzec i \v n ościa mi losu , który 
nie szczędz ił im trag icznych do
św i adcze li . To miej sce było ich 
azylem , dawalo s i łę i poczuc ie 
bezpieczeństwa . 
Wydawnic two PrószYlisk i i S-ka 

POWI EŚCI SENSACYJNO
KRYM INAŁNE 

"z po/ecellill "rezy/lenta" - Mar
golin Philli p. Czy za bruta lnym i 
morderstwami kobiet stoi prezy
dent Stanów Zjednoczonych? A 
może ktoś usiłuje wrob ić Christo
phera Farringlona w samym środ

ku wyborczej kampanii? Dwóch 
se ryjnych zabój ców, któ ryc h 
wina nie pod lega dyskusj i, odma
wia przyznania się do niektórych 
zbrodni. Obydwaj twierdza" że 
ktoś podszywal s i ę pod nich, by 
ujść spraw i ed liwośc i . Badaj ąc 
sprawę , agent FB I, Kei th Evens 
odkrywa, że tropy prov./adzą aż 
na sa m szczyt władzy. prosto do 
Bia lego Domu . 
Wydawn ictwo Albatros 

"Szósty cel" - Patte rsona James'a 
i Patero Mamine. Podczas strzela
ni ny na promie c i ężko ranna zo
staj e lekarka sądowa Cla ire Wa
shburn , przyjac iólka poruczni k 
Lindsay Boxer. Kil ka niewinnych 
osób gini e na miejscu .. Lindsey 
natomiast prowadzi ś ledztwo w 
sprawie niezrozumialej seri i po
rwań dzieci z bogatych domów, 
któ re znikaj ą razem z op iek un
kami. POIywacze nic kom unikują 
s i ę z rodzicami , nie \vysuwają 
żadnych żąda li - fakt ten budzi 
coraz większy niepokój , wszyscy 
obaw i ają sil' najgorszego .. 
Wydawni ctwo A lbatros 

" Tak daleko jak lIogi pOlIiosą" 
- Jazera Mart ina Ba uera. To 
opalla na fak tach powicść, któ rą 
czyta s i ę z w iększym llapi~cicm 
ni ż thril le r. To histo ria ucieczki 

niem ieck iego jCllca wojennego 
i przej mujący portret czlowieka. 
Odyseja prowadzi od przy lądka 
na wschodnim krańcu Azj i po
przez Sybe ri ę , Ural i Kaukaz. 
Samotny zb ieg trzy lata próbuje 
dotrzeć do domu. 
Wydawnictwo Tczew 20 l O 

LITERAT URA POPULA R
NO-NAUKOWA 

"Prmv{tt!zcllie malej firmy IV 

XXI wieku: Poradnik dla przed
siębiorców " ~ Randy \ "1. Kirka . 
Moto rem gospodark i w XX I 
wiek tJ są fi rm y zat ru dni aj ące 
dzies ięciu lub mn iej pracow
nik ów. Ks i ążka ta uczy j a k 
o tworzyć własną firmę i jak nią 
za rządzać, by prLYnos iła zysk i. 
Pokazuj e również, jak zaadop
tować się do e lektronicznej 
rewolucj i. 
\Vydawnictwo MT Biznes 

"Zabawy sZlIurkowe" - Malti 
na Stiefenhofera. Kto z nas nie 
bawił s ię na szkolnym podwórku 
związanym sznurkiem, z którego 
\V zwinnych dłoniach powslawa
Iy kunsztowne figury'? Zabawy 
sznurkiem są jednak czymś 
w ięcej n ić ty lko grą dz i ecięcą. 
ĆwicząsprawIlość p~lJcÓW, kon
centrację i pamięć. To doskonała 
rozrywka dla wielu pokoleJi. 
Wydawni ctwo Klub Dla Ciebie 

"Seks j est Boski, czyli ero
tyka katolika" ~ Ksawerego 
Knotza OFMCap i Krys tyny 
S trączek. Czy katol ik może to 
rob ić wy lącznic "pod kalderką 
i po c iem ku"? Czy antykon
cepcj a może być dobra? Czy 
we współczesnym świecie coś: 
nas jeszcze może przekonać do 
kato lick iej wizji milośc i i seksu? 
I skąd ksiądz zna się tak dobrze 
na seksie? 
Wydawnictwo Znak 

oprac. Maria TOlllC:wk 

Jednogłośnie podczas pos iedzenia sesji nowomiejscy rad ni zdecydowali o przystąp ien i u Gminy Nowe Mias to nad War
tą do Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej . 
W celu zorgan izowania promocj i gminy w kraju i za grani cąjako częśc i województwa wielkopolsk iego, regionu atrak
cyjnego tutystycznie radn i poprzez uchwałę przystąpil i do stowarzyszenia pod nazwą Wielkopo lska Organizacja TUly
styczna. 
Gmina Nowe Miasto nad Wartą ze wzgl ędu na swoje położen ie geograficzne, wa lory przyrod nicze i historyczne j est 
gm iną .atrakcyj n ą turystyczni e na terenie województwa wielkopolski ego . Samodzielne promowan ie gminy jest drogie i 
nie daje pożąda nych efektów. Przystąp i enie gmin y do stowarzyszenia daje sza nsę lepszego rozpropagowani a jej walo
rów turystycznych, zasobów dziedzictwa kul turowego i przyrodniczego. Ponadto rodzi szansę dla rozwoj u gospodarstw 
agroturystycznych, handlu i ustug na terenie gminy. B i orąc pod uwagę wyn ik ające z przystąp ienia do Wielkopolskiej 
Organizacji Turystycznej potencjalne korzyśc i dla gminy i jej społecznośc i , podjęc ie uc hwały wydaje się zasadne. 
Do rep rezentowania gminy upoważniono sekretarz gminy Gabr i e lę Kosma lę , a w razie ni eobecnośc i radnego obecnej 

kadencji Marka Mrozi ńsk iego . Czesław Jarecki 
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OD REDAKCJI 
Drodzy Czytelnicy! 

Zapraszamy do lektury WL:-) 
Prezentujemy kolejne dwa zdjęcia ze zjazdu absolwentów Szkoły Podstawowej 

w Nowym Mieście: roczniki 1946-1948 oraz 1949-1950. 
Poza tym w gazecie sporo różnych i ciekawych tematów pióra młodych dziennika

rzy:-) 
Przedstawiamy także bardzo ważny Ranking gmin przeprowadzony przez "Gazetę 

Prawną"(str.15). 

Zachęcamy do uczestnictwa w wyborach samorządowych! 
Julia Rzepka 

redaktor naczelna 

Pompa za 12 tysięcy? 
Nie dość, że Rynek w Nowym Mieście niczym nie zachwyca, wciąż czegoś brakuje, to teraz Rada 
Sołecka po zrezygnowaniu z dodatkowej zieleni poprosiła o przekazanie z budżetu środków na 
zakup dużej, żeliwnej pompy. 

Nowomiejscy radni po
dejmą decyzję w sprawie 
wyrażenia zgody na za
kup pompy, która ma sta
nąć na Rynku. Ma to być 
pompa żeliwna o wadze 
ponad 500 kg i kosztować 
ok. 12 tys . zł. plus koszty 
montażu . 

Skarbnik Elżbieta Mnich 
wyjaśniła na posiedzeniu 
komisji, że inwestycja ta 
była planowana w ramach 
funduszu sołeckiego. Na 
ten cel przewidziano jed
nak 4.300 zł. i zrobienie 
pompy za tę kwotę jest 
nierealne. To byłaby ra
czej atrapa. Taka, która 
byłaby odpowiednia i 
pasowałaby do wystroju 
rynku, to wydatek rzędu 

12 tys. zł. Skarbnik Mnich 
proponuje, żeby wprowa
dzić pompę jako zakup 
inwestycyjny do budżetu. 
Z funduszu sołeck i ego za
placonoby koszt jej insta
lacji. 
Nowe Miasto nie zdoła 

wykorzystać tegorocznego 
funduszu sołeckiego. Za
łożone w projekcie środki 
wystarczą jedynie na za
kup malej, blaszanej pom
py, a pomysł z ustawieniem 
gazonów z kwiatami na 
Iynku po kilku miesiącach 
uznano za dość pochopny. 
Dlatego pozostałe środki, 
które byly planowane na 
zakup gazonów i stojaków 
do rowerów oraz kratek 
odprowadzających wodę, 

zostałyby niewykorzysta
ne i wróciłyby do budżetu 
- stwierdziła skarbnik. 
Przewodniczący Janicki 
obiecał od paru lat, że bę
dzie walczyć o zieleó na 
Rynku, a teraz "mówi" ję
zykiem obecnego wójta, 
że pomysł z gazonami był 
dość pochopny. Ponadto 
przewodniczący Janicki 
oznajmił, że wspólnie z 
Radą Sołecką doszliśmy 

do takiego wniosku i stąd 
prośba do Rady Gminy. 
Wójt i skarbnik zaak
ceptowali taką zmianę, 

a sołtys Nowego Miasta 
(red. Janusz Wicijowski) 
z pewnością funduszu nie 
zdąży już wykorzystać. 

przy tworzeniu /ill1duszu 

Spore zaległości w opłatach 
Kwota 490 tys. zł. za

niepokoiła podczas posie
dzenia sesji radnego Mar
ka Mrozióskiego, który po 
odczytaniu przez skarbnik 
Gminy E lżbietę Mnich 
sprawozdania z budżetu za 
pierwsze półrocze zwrócił 
uwagę na duże problemy 
w ściąganiu opłat za wodę 
i śc i eki. 

Obecnie dłużnicy zale
gają prawie 490 tys . zł 
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(361.415,91 zł - to zale
głości z tytułu sprzedaży 
wody i 127.046,96 zł - za
ległości z tytułu odbioru 
śc i eków). Przewodniczą

cy Janicki zwrócił uwagę, 
by rozpocząć ściąga ln ość 

od tych bardziej "zamoż
nych", natomiast radny 
Mrozióski powoływał 
się na Gminę Jaraczewo, 
gdzie zaległości udało się 
ściągnąć po tym, jak po-

straszono mieszkaóców 
odcięciem wody. 
Głos zabrał także wójt 
Aleksander Podemski, 
który st\vierdził, że nie
które z długów narastają 
już wiele lat. Mamy oko
ło 2 tysięcy odbiorców, 
problem j est z grupą oko
ło 50 osób. My własnymi 
służbam i , na swoje spo
soby staramy się na nich 
jakoś wpłynąć. Ja ich 
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sołeckiego popełniono 
bląd. Wychodzimy jednak 
z założenia, że jeśli mamy 
w ogóle postawić pompę, 
to powinna być ona po
rządna i ma zdobić Iynek, 
a nie byleco. Ewentualnie 
zostaną dokupione ze dwa 
stojaki do rowerów pasu
jące do charakteru pompy 
- wyjaśnił przewodniczący 
Janicki. 
Co na to pozostali radni , 
czy zaakceptują pomysł 

"pompy"? Przekonamy się 
już niebawem, bo do za
kończenia kadencji równy 
miesiąc. 

W budżecie po zmianie 
zarezerwowano na pompę 
kwotę 17.400,00 zł. 

Tomasz Jarecki 

znam doskonale - argu
mentował swa wypowiedź 
Podemski. Od wielu z nich 
nie ma z czego ściągnąć 
tych opłat. W sumie jak 
ktoś przez kilka miesięcy 
nie płaci rachunków, to my 
powinniśmy zawiadomić 
sanepid i wyznaczyć miej
sce poboru wody - mówił 
wójt Podemski. 

Czesław Jarecki 
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Zjazd absolwentów Szkoły Podstawowej w Nowym Mieście 
Kilkuosobowy zespół byłych uczniów (absolwentów szkoły podstawowej roczników 1939 -1950) zorgani
zował spotkanie koleżeńskie absolwentów Szkoły Podstawowej w Nowym Miecie nad Wartą roczników 
1939-1950 w dniu 25.09.2010 r. Prezentujemy kolejne dwa zdjęcia na łamach WL. 

ROCZNIK 1946 - 1948 
r-.!=~-=r_ 

Remont w filii w Chociczy 
Informujemy czytelników, że fi li a biblioteczna w Choc iczy będzie nieczynna z powodu remontu. Przewidy
walny czas zamknięcia fi lii to od 2 listopada do 15 grudnia 20 lO r. 
Korzystać można z bib liotek: w Nowym Mieśc i e (tel. 6 1 28746 18) i fil ii w Boguszynie (te1.61 287504 1). 

4 A ~. r 



Uroczyste przecięcie wstęgi na drodze powiatowej 
20 października w Kolniczkach dokonano uroczystego przecięcia wstęgi na drodze po
wiatowej wiodącej z Boguszyna do Panienki, którą zmodernizowano w ramach tzw. 
"schetynówki" za kwotę ponad 4 mln zł. 

Druga w gminie, ko
lejna w powiecie. W ra
mach tzw. "schetynówki" 
w 2009 r. wybudowano 
odcinek drogi powiato
wej z Klęki do Żerkowa, 
a właściwie do Chrzana. 
Drogę tę wspólnie bu
dowały dwa powiaty: 
średzki i jarociilski oraz 
Samorządy Gminy Żer
ków i Nowego Miasta 
nad Wartą. Dodatkowo 
50% to środki z zewnątrz 
(województwo) oraz pry
watny sponsor. 
30 kwietnia 2009 
r. na XXVII Se
sji Rady Gminy 
Nowe Miasto nad 
Wartą podjęto 
decyzję, by prze
znaczyć kwotę 50 
tys . zł. na wyko
nanie dokumen
tacji do budowy 
drogi powiatowej 
nr 3679P relacji 
Boguszyn - Pa
nienka, o długo
śc i około 6 km. 
Był to pierwszy 
sygnał do tego, 
że droga licząca 

ponad 30 lat ma szansę 
zostać zmodernizowana. 
Wspólny wniosek bar
dzo dobrze opracowany 
i umotywowany przez 
samorządy znalazł uzna
nie na szczeblu komisji 
wojewódzkiej i realizacja 
zadania mogła być doko
nana. Kosztorys całego 

zadania wynos i ł blisko 
6,4 mln zł, dlatego zada
nia do realizacji podzielo
no: powiat 1.595.000,00 
zł, gmina 1.595 .000,00 zł ; 
a druga połowa to kwota 
3.190.000,00 pochodziła 
z województwa . Kwotę o 
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w/w wysokości uchwalo
no na sesji 29 .10.2009 r. 
i zagwarantowano w bu
dżecie 2010 r. 
Przetarg przeprowadzo
ny w II kwartale 2010 r. 
doprowadził do tego, że 
koszty inwestycj i znacz
nie zmalały, co natural
nie pozytywnie wpłynęło 
na nowomiejski budżet, 
bowiem gmina wydała 
"tylko" 1.070.322,00 zł. 
24 lutego droga Bogu
szyn - Panienka została 
zaakceptowana do reali-

zacji na szczeblu woje
wódzkim. Kosztorys dro
gi powiatowej opiewał 

na kwotę 5.068.409,16 
zł . Do przetargu zgłosiło 
się 5 firm, a zamawiają
cy zdecydował , iż wy
konawcą będzie firma 
DROG-BUD z Gostynia , 
która zaoferował a najniż
szą cenę 4.277.484,76 zł. 
Teraz w 20 lOr. 20 paź
dziernika oddano do użyt
ku największa inwestycję 
drogową w gminie, drogę 
relacji Boguszyn - Pa
nienka. Uroczyste otwar
cie nastąpiło na wysoko-

ści Szkoły Podstawowej 
w Kolniczkach. Podczas 
oficjalnego otwarcia tego 
odcinka drogi w przecię
ciu wstęgi uczestniczyli 
między innymi: starosta 
Powiatu Średzkiego Piotr 
Piekarski , jego zastępca, 
wójt gminy Aleksander 
Podemski, radni powia
towi, inspektor nadzoru 
robót drogowych Zarzą
du Dróg Powiatowych 
Ryszard Skrzypiilski, in
spektor nadzoru kanali
zacyjnego Zarządu Dróg 

w Środzie Maria Kostek, 
proboszcz parafii Kol
niczki ks. kan. Ryszard 
Fabisz oraz prezes firmy 
DROG-BUD z Gostynia 
Zdzisław Kluczyk, która 
realizowała całe zadanie. 
Po krótkich przemówie
niach i poświęceniu dro
gi nastąpiło uroczyste 
przecięcie wstęgi, a na
stępnie odbyło się spo
tkanie przy kawie. 
Prace drogowe wyko
nano na odcinku 6420 
metrów, poszerzono ist
n iejącą nawierzchnię 

do 6 metrów średnio na 
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8571 ,36 m2 powierzch
ni, wykonano koryta o 
głębokości 51 cm, wy
konano podbudowę z 
gruntem stabilizowanym 
cementem o grubości 15 
cm warstwa dolna i dalej 
kruszywo łamane ponad 
30 cm, następnie war
stwy z betonu asfaltowe
go, gdzie wlano 4328,13 
ton masy. Wybudowano 
chodniki w Boguszynie 
i Kolniczkach z kostki 
brukowej na powierzch
ni 2136,49 m2. Ułożono 

krawężniki betonowe na 
długości 1994,54 mb. 
Ponadto wykonano zjaz
dy do posesj i o łącznej 
powierzchni 750,4 1112, 
dokonano wymiany ozna
kowania pionowego 110 
znaków oraz oznakowa
nia poziomego odblasko
wego grubo warstwowego 
na powierzchni 1120 m2. 
Wykonano kanalizację 

burzową w Boguszynie 
i Kolniczkach, powyci
nano krzewy i drzewa z 
rowów. 

Czesław Jarecki 
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Czy oświetlą Boguszyn? 
Zarówno na komisji jak i na sesji powracał temat dotyczący oświetlenia ulicznego w Boguszynie. No
womiejscy radni na posiedzeniu sesji nie przyjęli uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez 
gminę na świadczenie usługi oświetleniowej w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 

Nowomiejscy radni przy 
6 głosach "za" i 7 wstrzy
mujących się (Mirosław 

Ratajczak, Andrzej Kubiak, 
Ireneusz Janicki, Marek 
Mroziński, Waldemar To
maszewski, Alicja Kryszak 
i Janusz Janicki) nie przyjęli 
projektu uchwały, który wy
raża zgodę na zaciągnięcie 

zobowiązania w wysokości 
80 tys. zł. (plus VAT) z prze
znaczeniem na poprawę ja
kośc i i efektywności oświe
tlenia drogowego w ramach 
umowy na usługę oświetle

niową, w skład której wcho
dzi również dostawa energii 
elektrycznej i konserwacja 
urządzeń oświetleniowych 
w Gminie Nowe Miasto nad 
Wartą w latach 2011-2013. 
Oświetlen i e dotyczy miej
scowości Boguszyn, a w 
szczególności ulicy Ogrodo
wej, Słonecznej i Śremskiej. 
Źródłem pokrycia zobowią
zania będą środki z podat-

ków i opłat IV latach 2011-
20 13. 
Poprawa jakośc i i efektyw
ności oświetlenia obejmo
wać ma: dogęszczanie 18 
sztuk opraw, dobudowa 4 
stanowisk słupowych, do
budowa 350 m linii oświe
tleniowej oraz montaż wy
s i ęgników 18 sztuk . 
Teraz temat powrócił na 
posiedzeniu komisji, gdzie 
radna Zofia Kędziora za
bierając głos oznajmiła, że 

zachowanie radnych opozy
cyjnego Klubu "Razem dla 
Gminy" podczas głosowa
nia nad oświet l eniem gmi
ny zaskoczyło ją. Podobne
go zdania był wójt gm iny 
Aleksander Podemski, który 
stwierdził, że klub ten gło
suje tak, jak jego przywódcy 
i każdy patrzy jak powinno 
się głosować . Z kolei radny 
Stratyński dodał, i ż radni z 
klubu robią więcej szkody 
niż rzeczy pożytecznych dla 

Spotkanie w bibliotece 

gminy. 
Ostatecznie radna Kędzio

ra złożyła wn iosek, aby te
mat oświetlenia ulicznego 
w Boguszynie znalazł s ię w 
porządku dzisiej szej sesji , w 
czym poparł ją wójt gm iny. 
Przewodniczący Rady Gmi
ny Janicki poinformowal, że 
wniosek przyjmuje, ale żeby 
znalazł s i ę on w porządku 
obrad sesji, radni muszą go 
przegłosować (głosowanie 
odbędzie s ię na dzisiejszym 
posiedzeniu sesji). Jednak 
nie czekając na glosowanie 
wójt Podemski stwierdził, że 

wie i jest pewien, jak obecnie 
ten wn iosek będzie głosowa

ny przez radnych z klubu 
"Razem dla Gminy". 
Na posiedzeniu sesji prze
wodniczący Janicki w punk
cie 7 wpisał do porządku 

obrad sprawę dotycząca 

oświetlenia w Boguszynie. 
Przeciwn y temu był radny 
Tomaszewski, Mrozi ńsk i i 

14 października odbyło się spotkanie z Panem Eugeniuszem Czarnym 
w nowomiejskiej bibliotece pt.: ,,0 uzdrowisku Stanisława MycieIskie
go w Dębnie". Jak zawsze z wielką pasją Pan Czarny przedstawił histo
rię uzdrowiska i metod leczniczych, jakie wówczas stosowano. Spotka
nie poparte było ciekawą prezentacją starych dokumentów i fotografii. 
Wprawdzie początek rozpoczął się dość niefortunnie, ponieważ zawiódł 
sprzęt audiowizualny i trzeba było wrócić do obrazów z początku pre
lekcji. Mamy nadzieję, że słuchacze i sam prelegent wybaczą organiza
torom zamieszanie, jakie wynikło na początku spotkania. 

KM 

Ratajczak, którzy uważają, 
że temat ten nie powinien 
być podej mowany przed 
zbliżającymi s i ę wyborami , 
bowiem zadanie to i tak nie 
zostanie w bieżącym roku 
wykonane. Zadanie to pod
rzucamy tak jak kukułcze 
jaja nowej radzie, a Bogu
szynowi dajemy 55 tys . zł -
dodał radny Mroziński. Rad
ny Julian Janicki podkreśl ił , 
że skrzyżowanie , gdzie ma 
zostać zamontowana lampa 
jest niebezpieczne i nie jest 
(o inwestycja d la Boguszy
na, ale dla całej gminy. 
Ostatecznie uchwalę przy
jęto 9 głosami "za", dwóch 
radnych było przeciwnych 
(Mroziński i Tomaszewski), 
a radny Ratajczak oddał 

głos "wstrzymujący s i ę". 

Czesław Jarecki 

XIV Gminny Festiwal Piosenki Dziecięcej GOK 
- Nowe Miasto 2010 

4 - 5 grudnia 2010 r., godz. 15:00 
Warsztaty wokalne w sali GOK-u od 25 października 2010r.: 

w poniedziałki 16.30 - 18.30 i w czwartki 17.00 - 19.00 
Karty zgłoszeń i regulamin w GOK-u! 

ZAPRASZAMY! 
----. _ ~ .. ..... A ............ .-.T". .T, T ........ , l1 /1AA 



Kasprzak nie będzie patronem szkoły 
Nowomiejscy radni podchodzili do tematu zniesienia imienia Szkoły Podstawowej w Boguszy
nie aż cztery razy. Do podjęcia uchwały - dwukrotnie. Decyzję przyjęli jednak jednogłośnie. 

Szkoła Podstawowa 
w Boguszynie nosi imię 
"Marcina Kasprzaka". 
Imię to zostało nadane 
szkole przed 1990 ro
kiem. Z wnioskiem o 
zniesienie imienia Szko
ły Podstawowej w Bo
guszynie z upoważnienia 
Rady Pedagogicznej oraz 
Rady Rodziców wystąpi
ła dyrektor Szkoły Pod-

stawowej im. Marcina 
Kasprzaka w Boguszynie 
Teresa Weber. Według 
opinii Rady Pedagogicz
nej Szkoły Podstawowej 
w Boguszynie, opin ii 
Samorządu Uczniow
skiego oraz opinii Rady 
Rodziców występuje 
zbyt niska świadomość 
uczniów o patronie, po
nadto nazwa jest rzadko 
stosowana. Dlatego pod
jęto inicjatywę odstąpie
nia od używania imienia 
Marcina Kasprzaka. 
Podczas pierwszej próby 
podjęcia uchwały prze
wodniczący Jan icki oraz 
radni mieli szereg pytań, 
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których nie mieli komu 
zadać, bowiem nikt z za
interesowanych nie pofa
tygował się, by przybyć 
czy to na komisję, czy też 
na sesję. Radnych zdzi
wiło, że w tak ważnej 

dla szkoły sprawie nikt 
na sesję ze szkoły nie 
przybył. Wówczas rad
ny Mirosław Ratajczak 
wystąpił z wnioskiem 

o odstąpienie uchwały. 
Niezwykle "dociekliwa" 
radna Kędziora przychy
liła się do tego wniosku 
dodając, że niech dyrek
tor Weber wypowie się 

na ten temat. Ostatecznie 
przewodniczący Janicki 
pytając radnych o decy
zję poddał wniosek Ra
taj czaka pod głosowanie 
i radni przy 12 głosach 
za - jednomyślnie zde
cydowali, by uchwały 
nie podejmować. W wy
wiadzie dla Radia Mer
kury dyrektor szkoły 
Teresa Weber thlmaczy
ła, że decyzję radnych 
uważała za formalność. 

o sesj i dowiedziała się 
przypadkowo, nikt jej 
nie zapraszał. 
Na posiedzenie sesji 
przybyła dyrektor We
ber oraz przedstawiciele 
rady, a przewodniczący 
Janusz Janicki odczytał 
nowe uzasadnienie wnio
sku,jaki do Rady Gminy 
skierowała społeczność 

Szkoły Podstawowej w 
Boguszynie. W pi
śmie podkreślono, 
że placówce imię 

Marcina Kasprzaka 
- działacza ruchu 
robotniczego z XIX 
wieku - nadano 22 
lipca 1964 roku 
wraz z oddaniem 
do użytku nowo 
wybudowanego 
obiektu szkolnego 
- Pomnika Tysiąc
lecia Państwa Pol
skiego. O nadaniu 
nie decydowała 
wtedy społeczność 
szkolna, ale władze 
PZPR-u w Jaroci
nie. Szkoła otrzy

mała imię w czasach so
cjalistycznych, a Marcin 
Kasprzak był ulubioną 
postacią władz PRL. W 
1984 roku szkoła otrzy
mała sztandar ufundo
wany przez rodziców. 
Obecnie, gdy do szkoły 
uczęszczają dzieci w 
wieku od 6 do 13 roku 
życia, praca wychowaw
cza powiązana z postacią 
patrona jest utrudniona -
tłumaczyła zebranym i 
radnym dyrektor Weber. 
Ja wybieram wolę ro
dziców - argumentowała 
dyrektor. Czy jest sens 
nadawania imienia szko
le, bo za jakiś czas znów 
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może dojść do odwoła
nia, czy to imię jest aż ta
kie ważne, to moja myśl 
- sugerowała radna Kę
dziora. Podzielam zda
nie Kędziory, skończyć 
z nadawaniem imienia 
- wtórował radny Stra
tyński. Wójt Aleksander 
Podemski zaapelował o 
zakończenie dyskusji i 
umożliwienia placówce 
normalnej działalności. 
Polska jest w systemie 
demokratycznym, dajmy 
tej szkole spokój, temu 
patronowi, jest wielu 
innych, nie utrudniajmy 
tej szkole - podsumował 
swoją wypowiedź wójt. 
Teresa Weberzapewniała, 
że w związku ze zmiana
mi gmina nie będzie po
nosić kosztów, ponieważ 
środki na ewentualny 
nowy sztandar placówka 
jest w stanie pozyskać 
we własnym zakresie, a 
na pieczątkach nie ma 
wymienionego patrona, 
więc nie ma konieczno
ści jej wymiany, a stary 
sztandar będzie pamiąt
ką. Nikt go nie zniszczy. 
Tak samo, jak nikt nie 
niszczy starych kronik 
szkolnych zapisanych po 
niemiecku. To jest ele
ment naszej historii. 
W głosowaniu za znie
sieniem imienia opowie
działo się 13 radnych 
obecnych na sesji. Szko
ła w Boguszynie będzie 
bezimienna od l wrze
śnia 2011 roku. Przedsta
wiciele placówki przyjęli 
decyzję oklaskami. 

Czesław Jarecki 



"Śpieszmy się kochać ludzi... tak szybko odchodzą ... " 
1 listopada to tzw. Święto Zmarłych lub inaczej potocznie mówiąc Wszystkich Świętych . Obchodzimy 
je co roku, by przypomnieć i uczcić pamięć tych, którzy od nas odeszli i których już z nami nie ma. 

Kiedy w sylwestra żegnali 

śmy 2009 a zaczyna li śmy 20 I O 
rok. prognozy gwiazd mówi
Iy, że będz i e to bardzo dobry 
rok ... N ieslety dop iero póżni ej 

okazalo s i ę, że prawdopodob
nie do tej pory tak tragicznego 
roku nic było, a Polacy na dlu
go go zapami ętaj ą. Obfituj e 
on w śmierć, która bardzo bo
l eśnie i kategorycznie zbierał a 

swoje żniwo. Początkowo za
częlo się w styczniu i lu tym od 
tragicznych mrozów, podczas 
których zamarzło wielu bez
domnych. 10 kwietnia wstrzą

snąl nie ty lko Polską, a le także 
calym świ atem. Na pokładzie 
Tu-1 54M lecącego do Katynia 
przybywało blisko sto osób, 
m iędzy innymi prezydent 
Lech Kaczyński z malżonką, 

wicemarszalkowie Sejmu i 

Senatu, w ie lu posłów. sena
torów, parlamentarzystów. 
O 8.41 rano czasu pol skiego 
prezydencki samolot rozbij a 
s i ę nad SmoleJ\skiem. Giną 
wszyscy. Jest to największa 
katastrofa lotnicza w skal i nie 
tylko polskiej , a le i europej 
skiej . W m i ęd zy czasie Po l
skę nawiedzają powodzie ... 
Zalana Bogatynia ... Są ofiary 
śm iertelne. Następna dra
matyczna wiadomość.. - 27 
wrześn ia - wypadek po lskie
go autokaru w Schoenefe ld w 
Brandenburgi i na wschodzie 
Niemi ec, gdzie na miejscu 
zg i nęlo 12 osób, 29 zostalo 
rannych. Ko lej ne drastyczne 
wydarzen ie - 12 paźdz iernika 

o godz. 6. 18 w Nowym Mie
śc ie nad P ilicą zdarza się wy
padek. Bus wiozący 18 ludzi 

uderza czai owo w ciężarówkę. 

Wszyscy giną ... Tyle tragedii 
i dramatów ludzk ich j ed nego 
roku"! I teraz pojaw i aj ą s i ę te 
pytania.. Dlaczego tak mu
s ialo być? Czemu oni musie li 
zginąć? Czemu właśnie oni? 
Przeci eż ni czemu nie zawi ni
li! I dotyczy to nie ty lko osób 
i tragedii , które dotknęly calą 

Polskę, ale także tych naszych 
osobistych dramatów i śmie rc i 
n aj b liższych, którzy przecież 
wc iąż mogl i żyć. Wszystko 
jest \V tajemn icy Boga ... Moż
na naj lepiej śm i erć tłumaczyć 

sobie s lowami św. Tomasza 
More "Nic nie może się stać, 
j eśl i nie chcialby tego Bóg. 
A wszystko to, co on chce, 
chae i aż może wydawać się 

d la nas najgorsze, j est dla nas 
najlepsze ... H 

W tym szczegó lnym dniu 
przypomnij my tych, któ
rzy zmarl i w 2010 roku. A le 
wspomnijmy też ludzi, któ
rzy byli z nam i przez wiele 
lat, między innymi ks. ka
non ik Kazimierz Kasprzak 
(1931 -2008) - nasz w ie loletni 
kaplan parafii pod wezwa
niem św. Trójcy w Nowym 
Mieśc ie n/Wartą, Sylwia Jan
kowi ak ( 1994-2008), nasza 
ko l eżanka, uczennica jesz
cze ów gimnazjum im. gen. 
Jana Hel1lyka Dąbrowskiego, 
zmagaj ąca się bardzo dlugo z 
ciężką chorobą, lekarza me
dycyny, Arkadiusza Lisiec
kiego (ZI11 . w 2009). Tych 
nazw isk jest j eszcze wiele. 
Ludzi, którzy powinn i być 
jeszcze z nami .. 

Nata lia Królak 

PASOWANIE NA UCZNIA GIMNAZJUM W CHOCICZY 

13 paździ ernika 2010 r. w Gimnazjum im. Jana 
Pawła II w Chociczy odbyło się uroczyste ślubowa
nie uczniów klas pierwszych. Pasowanie na ucznia 
gimnazjum przygotowali ko leżanki i ko ledzy z klas 
II i III - członkowie Samorządu Uczniowskiego. 
Pierwszoklasiści w obecnośc i uczniów, wychowaw
ców i nauczycieli złożyli ś lubowan ie. Zobowiązal i 
się rzetelnie wypełniać obowi ązki ucznia i godnie 
reprezentować naszą szkołę w każdym miejscu i sy
tuacji. Po części oficjalnej na 
pierwszaków czekały zadan ia 
do wykonania. Musie li oni m. 
in. wykazać się um iejętnościam i 
tanecznymi, przygotowali także 
scenkę humorystyczną, zjedli 
pączka na czas, przygotowali 
plakat reklamujący nasze gim
nazjum. Pytania z quizu ukła

dane przez starszych kolegów 
nie sprawiły większego kłopotu, 
ale e liksir zawierający tajemn i
cze składniki spraw i ł, że miny 
naszych najmłodszych kolegów 
były bardzo zabawne. Na koniec 
imprezy tradycyjnie, jak co roku 
dyrekcja wraz z przewodniczą
cym Samorządu Uczniowskiego 
przy pomocy dużych ołówków 
pasowali każdego pierwszaka 
na ucznia gimnazjum. Dyrek-

tor wraz z uczn iami prowadzącymi otrzęs i ny zło
ży li pierwszoklasistom życzenia i podz iękowali na 
wspólną zabawę. Zarząd SU wraz z panem dyrekto
rem wręczył na ręce wychowawców uroczysty akt 
przyj ęcia klas J w poczet grona g imnazjalistów oraz 
słodką niespodziankę dla wszystkich pierwszaków. 
Wspólne zdjęci a zakończyły u roczystość. 

Opiekun SU - Ala Zi eli ńska 



J ak zgodnie z prawem można uwolnić się od skutków umowy? 
Prawo przewiduje pewne sytuacje, w przypadku zaistnienia których możliwe jest docho
dzenie nieważności czynności prawnej, np. unieważnienia umowy. Mówimy wówczas o 
wadach oświadczenia woli. 

W kodeksie cywilnym wymienione są następuj ące wady oświadczenia woli: brak świadomości lub swobody, 
błąd , groźba bezprawna, pozorność . N ieważne jest w ięc oświadczenie woli złożone przez osobę znajdującą się w 
stanie wyłączającym świadome lub swobodne podjęcie decyzji i wyrażenie woli (np. z powodu choroby psychicz
nej , niedorozwoju umysłowego, a także uza l eżn i enia) . Podstawowe znaczenie ma tutaj opinia biegłych. 

Z kolei błąd to mylne wyobrażenie o prawdziwym stanie rzeczy (np. kupno samochodu w gorszym stanie 
ani że li zapewniał sprzedawca) lub mylne wyobrażen ie o treści składanego oświadczenia (np. pokwitowanie odbioru 
wyższej kwoty pożyczki an iże li rzeczywista) . 

Od skutków swojego oświadczenia może uchyl ić s i ę także osoba, która złożyła je pod wpływem groźby. 

Chodzi o wywołanie obawy, że zainteresowanemu lub innej osobie grozi niebezpieczeństwo . Uchylenie się od skut
ków czynnośc i dokonanej pod wpływem błędu lub groźby następuje w drodze pisemnego ośw iadczenia skierowa
nego w c iągu roku od wykrycia błędu lub od chwili, gdy stan obawy ustał . W przypadku braku zgody drugiej strony, 
konieczne jest rozstrzygnięcie sporu przez sąd . 

Pozorność ma miejsce, gdy ośw iadczenie woli zostaje złożone drugiej stronie za jej zgodą dla pozoru (np. pozorne 
przen iesienie własności rzeczy) . Czynność ta jest nieważna; ważna natomiast może okazać się ta czynność, którą 
chciano ukryć . 

Jakub Kujawa 
KLUB PRAWNICZY 

przy Zespole Szkół im. gen. J. H. Dąbrowskiego w Nowym Mieśc ie nad Wartą 

Wakacje w gminie Vestenbergsgreuth (19.07. - 29.07.2010 r.) 
rencistów należących do kola. 

Grupa młodzieży z gminy Nowe Miasto nad Wartą spędziła 
10 lip'<.owych dni w zaprzyjaźni onej gm inie Vestenbergsgreuth . 
Uczeslnikam i wyjazdu byl i uczniowie ze szkól w Boguszynie, 
Chociczy, K lęce, Kolniczkach i Nowym Mieście n/W. Opiekę 
nad 42 - osobową grupą sprawowało 7 wychowawców, a orga
nizatorem wyjazdu była dyrektor Zespołu Szkól w Klęce - pani 
RÓŻa DoerlTer - Jambor. Celem tego pobytu było nie tylko do
skonalenie umiej ętnośc i posługiwan i a s i ę j ęzykiem niem ieckim, 
ale równ i eż poznanie wa lorów turystycznych jednego z najpięk

niej szych landów w Niemczech - Bawarii. 
Program naszej wyprawy był bardzo bogaty. Zadbali o to orga
nizatorzy ze strony niemieckiej: bum1istrz Helmut Lottes , Syl
wia i Albert Ferstl, An ita Wede l i Heidrun Walz. 
Pierwszego dni a zwiedza liśmy drugie co do wielkości miasto 
w Bawarii - Norymbergę oraz zn ajdujące się tam lotnisko. W 
ko lejnych dniach zapoznawali śmy się z pracą policj i 
i straży pożamej Hochstadl. Czekały nas tam liczne 
atrakcj e: zabawy sprawnościowe z wodą, oglądanie pa
noramy miasta z wysok iej drabiny wozu strażackiego , 

a także przymiarka umundurowania. Odwiedziła nas w 
ośrodku grupa z Ochotniczego Pogotowia Ratunkowe
go z wyszkolonymi psami . Przedstawili nam ciekawy 
pokaz swoich umiejętnośc i w różnych sytuacjach. 
Gośc i li śmy równ ież w ogródku zielarskim firmy Mar
tin Bauer, gdzie po zebraniu św ieżych zi ół każdy z nas 
wykonał własnoręczni e pach nące mydełko z iołowe. 

N auczy li śmy si ę też wykonywać pomysłowe doniczki 
z gl iny, które póżniej zostały wypalone w specjalnych 
piecach. Oczywiśc i e zabra liśmy je z sobą do Polski. 
Jednego dnia pojechaliśmy na wycieczkę do Szwajcarii 
Frankońsk i ej , kra iny do li n i skal dolomitowych. Zwie
dzaliśmy tam j askinie krasowe, zamek Rabenstein i ob
serwowali śmy pokazy tresury ptaków drapieżnych . 
Wspan i ałą atrakcją była wsp inaczka linowa w Potten
stein. M ie li śmy do wyboru pokonanie szlaków o róż
nym stopniu trudności . Byli wśród nas i tacy, którzy 
odważy l i s i ę przej ść szlak najtrudniejszy - czarny - o 

nazwie Gorilla. 
Ko lejna wycieczka odbyła się do parku rozrywki Geiselw ind, 
gdzie przez kil ka godzin mierzyliśmy się z własnym strachem 
i lęk i em wysokości , mogliśmy zaliczać różne karuzele, ko lejki 
z atrakcjami, kino 4D oraz obserwować na żywo pokazy arty
styczne akrobatów, skoczków i kaskaderów. 
Zadbano także o naszą sprawność fizyczną podczas całego 
pobytu. Pływal i śmy w basenie, gral i śmy w mini golfa i zjeż

dżal iśmy na torze saneczkowym w Rodelbahn bez ograniczer\. 
Nauczyliśmy się strzelać z łuku , chodzić na szczudłach , uczest
n i czy li śmy w zabawach sprawnościowych integracyjnych , któ
re przygotowała dla nas i przeprowadziła młodzież niemiecka. 
Wyjazd był pełen atrakcji i przeżyć . Spotkaliśmy się z życz l i 

wością i troskliwością \v ielu mieszkaI1ców gminy Vestenbergs
greuth . Na pewno długo będz iemy wspominać ten wyjazd. 

U rszula Patelka 



*30 września o godzi 
nie 15:55 w Wolicy 
Pustej kierowca Audi 
A4 w wyniku nieza
chowania bezpiecznej 
odległości między po
jazdami doprowadził 
do zderzenia ty In ego 
z samochodem marki 
Leon Seat. Sprawcę 
kolizji ukarano man
datem karnym w wy
sokości 200 zł. 

*6 października o go
dzinie 20:50 w Cho
ciczy kierowca Forda 
Escorta doprowadził 
do zderzenia z auto
busem i oddalił się 
z miejsca zdarzenia. 
Następnie w Klęce . 
wjechał w stojący na 

poboczu pojazd mar
ki Opel Astra. Spraw
ca zdarzeń był pod 
wpływem alkoholu. 
*10 października w 
Chwalęcinie w ba
rze "Alibi" niezna
ni sprawcy pobili 
mieszkańca gminy 
Jaraczewo. 
*16 października o 
godzinie 20:00 w 
miejscowości Tere
sa kierowca Fiatem 
126p w wyniku nie
dostosowania pręd
kości do warunków 
ruchu stracił pano
wanie nad pojazdem 
i uderzył w pieszego, 
mieszkańca Klęki. 
Poszkodowany nie 
doznał poważnych 
obrażeń ciała. Kie
rowca został ukarany 
mandatem karnym w 
wysokości 1000 zł. 
*27 listopada miesz
kaniec Kruczynka 
zgłosił fakt kradzie
ży ulicznej żeliwnej 
skrzynki wodocią
gowej. 

OGŁOSZENIE PŁATNE 

Z ksiąg 
Urzędu 

Stanu Cywilnego 

Odeszli od nas: 
Franciszek Marchwisk, Rogusko, 1941 r. 
Tadeusz Podemski, Tokarów, 1918 r. 
Ryszard Matuszczak, Nowe Miasto nad 
Wartą, 1953 r. 
Tadeusz Żurawski, Nowe Miasto nad War
tą, 1938 r. 
Mirosław Wieczorek, Tokarów, 1944 r. 

Związek małżeński zawarli: 
2 października 2010 Hanna Golińska -
Chocicza i Marcin Malwa - Pięczkowo 
2 października 2010 Emilia Kościelna -
Kalisz i Michał Kaźmierczak - Chocicza 
9 października 2010 Monika Hyżyk - Kol
niczki i Paweł Frąckowiak- Chocicza 
16 października 2010 Katarzyna Olejnik -
Chocicza i Robert Kowalski - Chocicza 
23 października 2010 Aneta Kołaczkowska 
- Boguszyn i Leszek Lipiński - Cerekwica 
Nowa 
delegatem z Gminy do Sejmiku Samorządowego województwa 
poznańskiego. W latach 1994 - 1997 pełniłem funkcję Prezesa 
Dyrektora Banku Spółdzielczego w Nowym Mieście. 
Od 200 l roku jestem emerytowanym nauczycielem po 30 latach 
pracy. Mam żonę i trójkę dzieci oraz dwóch wnuków i wnuczkę. 

Czeslaw Jarecki - lat 61, wyksztalcenie wyższe, urodzi lem s i ę 
w Dominowie (powiat średzki), gdzie uczęszczałem do szkoly 
podstawowej, a następnie ukończyłem Technikum Rolnicze w 
Środzie Wlkp. i Studia Nallczycie lskie r"'Il"',.........," ... _~ 
w Kaliszu. Od 1971 r. pracowalemjako ""'~łf.J~".,:t,;".~I:I<-.. JI' 
nauczyciel w Szkole Podstawowej oraz 
Zasadniczej Rolni czej (Filia Srody 
Wlkp.) w Ko lniczkach. Ukończyłem 
zaocznie studia magi sterskie i podyp lo. 
mowe, gdz ie uzyskałem specjalność II 

Moje motto życiowe to "być dobrym dla 
ludzi". 
Startuję do Rady Powiatu z ugrupo
wania Samorządowa Demokracja w 
OKRĘGU NR 2 z l MIE.JSCA NA LI 
ŚCIE. 

stopn ia z geografii. 
Pełniłem . wiele funkcji na szczeblu 
gminnym - bylem Prezesem Zarządu 
Oddziału Związku Nauczycielstwa 
Polsk iego, Prezesem Szkolnego Związ
ku Sportowego. Od 1986 do 2006 roku 
byłem radnym gminnym, a od 1992 do 
2006 r. przewodniczącym Rady Gmi
ny. W okresie l kadencji Rady w latach 1990 - 1994 r. byłem 

.Jeslem solidny i tlo.świtulczoll)' i chcę 
zrobić coś poty/ecZIIego d/tt 

Gminy ;;.rowe JWiaSIO Ilut! Wartą i Po
wiatu Srelhkiego. Cechuje mnie ZQ-

1Illgażowllllie, gospodarność, wiedza i 
odpowiedzialllo.~ć za mieszkmlców o,.az 
dynamicZIlY i akceptowllny społecZllie 

rozwój. 
Szm/Owll i Mieszkmicy GLOSUJCIE 

NA MNIE - naprawdę warto! 



BÓG, HONOR, OJCZYZNA - 11 LISTOPADA ŚWIĘTO ODZYSKANIA 
NIEPODLEGŁOŚCI 

Co roku I I listopada obchodzimy Narodowe Święto Niepodległości , które upamiętnia rocznicę odzyskania przez Naród Pol
ski w 1918 roku niepodległości . Rozbiory Polski dokonane przez Rosję , Austri ę i Prusy spowodowały, że nasz kraj zn i knął z mapy 
Europy na ponad 123 lata . Jak to s i ę stało, że w końcu odzyska l iśmy upragnioną wol ność" Uzasadnien iem tego może być zb ie
gn i ęc i e s i ę wydarzeń w Polsce z kOllcem J wojny światowej , pon ieważ jeden z agresorów, tj . Prusy, wówczas nazywane Niemcami, 
tego samego dnia podp i sały kap i tulację na froncie zachodnim . Ponadto 5 listopada 1916 roku wydano akt gwarantujący powstanie 
Kró lestwa Polsk iego, a 14 stycznia 19 17 roku rozpoczęła dz i ałalność Tymczasowa Rada Stanu, co było j uż wielkim sukcesem. 12 
września 1917 roku Rada Regencyjna przejmuje władzę, a już 7 październ i ka 19 18 roku ogłasza niepodległość Paostwa Polskiego 
i powoluje rząd Józefa Świeżyńsk iego . "Przedsmakiem" prawdz iwego wybuchu niepodległościowego miało być powstanie w Lu
bli nie Tymczasowego Rządu Ludowego Republiki Polskiej z 6 na 7 listopada 1918 roku z Ignacym Daszyńsk im na czele . Ale tak 
naprawdę bohaterem i człowiekiem, dzięki któremu nasza oj czyzna mogła s i ę narodzić na nowo, był JózefPilsudski, który II li sto
pada 19 18 roku zostaje Naczelnym Dowódcą Wojsk Polskich. Po pertraktacjach Pilsudskiego z Centralną Radą Żołnierską wojska 
niemieckie zaczęły wycofywać się z Królestwa Polskiego, a bunnistrzostwo miasto Poznań wraz z terenami Wielkopolski przejmu
j e Polak, Jarogn iew Drweski. 12 listopada Rada Regencyjna powierza Józefowi Piłsudskiemu misję stworzenia rządu narodowego, 
a j uż niespełna dwa tygodnie później zostaje Nacze lnikiem Państwa Po lskiego, a tym samym powstaje nowa rzeczywistość, nowa 
polityka i dążen i e do jak naj szybszej i najkorzystniejszej odbudowy Rzeczypospolitej Polskiej . 

Dzieli II lis topada ustanowiono Swiętem Niepodległości dopiero ustawą z 23 kwietnia 1937, czyl i praw ie 20 lat po odzy
skaniu niepod ległośc i . Do czasu wybuchu II wojny światowej św ięto obchodzono tylko dwa razy - w roku 1937 i 1938. W latach 
1939-1944 - podczas okupacji hit lerowskiej oficjalne lub jawne świętowanie, podobnie jak i każde inne przejawy polskości, bylo 
niemożl i we . W roku 1945 władze komunistyczne świętem paJistwowym uczyniły dzieli 22 lipca - datę podpisania Manifestu 
PK WN jako Narodowe Święto Odrodzenia Polski. W czasach komun izmu wielokrotnie organizowane w calym kraju przez opozy
cję man ifestacje patriotyczne były tego dn ia brutalnie tłumione przez oddziały ZOMO, a ich uczestnicy aresztowani przez Slużbę 
Bezp ieczellstwa, w związku tym obchody dnia II li stopada były niemożliwe. Świ~to to zostało przywrócone przez Sejm PRL-u 
IX kadencji ustawą z 15 lutego 1989, lecz pod nieco zm i e nioną nazwą: Narodowe Swięto Niepod ległości. Dzień ten jest równ i eż 

dniem wolnym od pracy. Główne obchody, z udzialem najwyższych władz państwowych , odbywają się w Warszawie na placu Jó-
zefa P iłsudskiego, przed Grobem N ieznanego Żołnierza. Natalia Królak 

"Tak jak W szkole, nigdy potem ... " 
Wraz z dniem 3 1 s ierpnia 20 I O roku zakOJiczył - na własną nie i jako reprezentanci klas - wręczając symboliczne kwiaty, 

prośbę - swoje urzędowanie na stanowisku dyrektora Zespolu dz i ękowa l i za lata pracy i pośw i ęcen i a dla spraw szkolnych . 
Szkól im. gen. J. H. Dąbrowskiego w Nowym Mieście nad Wartą Również obecni współpracownicy - nauczyciele i pracown icy 
pan Zdz i sław J ędrzak. Jego praca w nowomiejskiej szkole trwa- szkoły - spotkali ze swoim szefem na imprezie plenerowej, 
la 21 lat. Zaczynał jako dyrektor szkol Y podstawowej. Potem za- aby podsumować i podziękować, ale i przede wszystkim po-
rządzał szkoł ą w różnorodnych latach obejmujących szereg wy- wspominać różne - wspólnie przeżyte - chwile. 
zwań i innowacj i: od zm ian w refonl1ie szkolnictwa (tworzenie I września 20 l Oroku podczas uroczystej akademii inaugurują-
g imnazjów) począwszy, przez autorskie stworzenie wizji obec- cej nowy rok szkolny Wójt Gminy, pan Aleksander Podemski, 
nej szkoły i jej urzeczywistnien ie (aktualny zespól obej mujący dz iękując oficjalnie panu Zdz i sławowi Jędrzakowi za w ie Io-
kiasy gimnazja lne i ponadgimnazjalne), na opracowaniu kon- letnią i owocną współpracę, poinformował w ten sposób śro-
cepcji rozbudowy szkoły (nowy pawilon dydaktyczny oraz hala dowisko uczniowskie o zmianach, jakie zaszły na stanow isku 
widow iskowo-sportowa) i jej urzeczywistnien iu skończywszy. dyrektora tej szkoły. 
Byl przede wszystk im dyrektorem, który dba o swoich uczniów. Trzec im etapem "żegnania się" środowiska szko lnego z dy-
Wie le kolejnych roczn ików objął swą opieką i przewodnic- rektorem Jędrzakiem było spotkanie, które odbyło się 14 paź-
twem . dziernika. Przy kawie spotkali s i ę wieloletni współpracow-

Ale był także nauczycielem i społecznikiem, liderem i współ- nicy, czynni i emerytowan i, związkowcy, dyrektorzy innych 
pracownikiem, pracodawcą i ko l egą z pracy. 21 lat pracy pana szkół i jednostek samorządowych oraz delegacja z ZSZ im. 
Zdz i sława J ę rzaka w nowomiejskiej szkole to pewien etap roz- H. Cegielskiego ze Środy Wlkp., z którym od lat lączą nowo-
woju szkolnictwa w gm inie Nowe Miasto nad Wartą, ale także to miej ską szkołę silne więzi. Były kwiaty, podarki i przemówie-
spora część jego życ ia. nia pełne c ieplych, życzliwych słów. Na koniec uczestn icy 
Żegnanie się ze "starym" - że tak sobie pozwo lę - dyrektorem spotkania - w miłej atmosferze - obejrzeli prezentację mul-
rozpoczęło s i ę j uż pod kon iec czerwca tego roku. 25 czerwa 20 I O, timed ia l ną stworzaną przez obecnego dyrektora, pana Piotra 
w dniu zakończenia roku szkol nego, uczn iowie - indywidual- Nowakowskiego. Prezentacj a składająca się z setek fotogra -

•••••••• fii przypominała najróżniej sze chwile z życia 
i pracy, spotkań i narad, uroczystości i imprez 
dyrektora J ędrzaka - w szkole i poza nią. Wi
downia reago\vała czasem śmiechem , a czasem 
nosta lgiczną zadumą. Na kolicu prezentacji - i 
na podsumowanie - umieszczony został refren 
pewnej piosenki, która przez lata śpiewana by la 
w nowom iejsk iej szkole: 
"Takjak IV szkole nigdy polem Ci nie będzie, 
choG' byś zjeździl za przygodą caly świat. 
Nawet jeśli wszystko poznasz i zdobędziesz, 

Nie zapomnisz tego smaku szkolnych lat .. " 
Magdalena Florczak 



WADOWICE W NOWOMIEJSKIEJ SZKOLE 
Wszyscy uczniowie Zespołu Szkół w Nowym Mieście 
uczcili Dzień Papieża Jana Pawia II niezwykłym ape
lem. 
Na początku wysłuchano przemowy ks. kanonika Stani
sława Tomalika. Podzielił s i ę on swoimi wspomnienia
mi o .J anie Pawle II i podla'eś l i ł jak ważną rolę spełn i ają 

wci ąż aktua lne słowa papieża kierowane do młodzieży. 
Następn i e zaprezentowano nietypową inscenizację. Ha lę 

sportową zmieniono w wadowicką kawiarenkę z Ia-emów
kami, a uczniowie zagrali jej klientów. Klienci jednak nie 
byli przypadkowi . Można było zna l eźć wśród nich dawną 

nauczycielkę Lolka, j ego kolegę z klasy i drużyny, kole
żankę z teatru i studentkę, która uczestniczyła w wykła
dach Karo la Wojtyły. 
Przedstawienie to przybliżyło zebranym postać Jana Paw
ła II jako ucznia i młodego człowieka z pasją, otwartością 

na innych ludzi i niezwykłąradością. Podkreślono, że tych 
cech nasz papież nigdy nie SlTaci! i to dzi ęki nim do dz i ś 

kocha go młodzież na całym świec i e. 
Na koniec wszyscy wspó lnie odśpiewali Barkę - ulubioną 

pieśń papieża-Polaka. 

Magdalena Graczyk 

IV edycja ogólnopolskich zawodów spiningowych 
J o października 20 10 roku, już po raz kolejny na rzece 

Warcie odbyły się zawody wędkarskie o puchar klubu Jar-Fish. 
Glównym organizatorem zawodów jest prezez klubu Jar-Fish 
pan Rafał Kusyk . Zapytany o to dlaczego na miejsce zawodów 
wybrał lasek "Guć", odpowiedzial: " Dla organizacji tego typu 
zawodów rzeka War
ta oraz lasek ~IGUĆ)) są 
idea lnym miejscem. 
Jest to bardzo piękny 
i urokliwy, nadający 
się do wypoczynku 
teren". 

Można było 

łowić indywidual
nie i drużynowo, w 
grupach do czterech 
osób. Zmagan ia roz
poczęły s i ę około 

godziny 7:00 rano, 
rejestracją zawodn i
ków. Zawody węd
karskie miały cha
rakter ogó lnopo lsk i, 
mógł w nich wziąć 

udzia ł , każdy czlonek 
PoJskiego Związku 

Wędkarsk iego W tym roku, w zawodach wzięli udz i ał uczest
nicy główni e z województwa Wie lkopolskiego oraz Kujawsko
Pomorskiego. Ogó ln ie na stanow iskach wędkarsk i ch pojawiło 
s i ę 50 uczestników, w tym 4 juniorów- młodych pasj onatów 
tego sportu. Warto podkreś l ić, że w zawodach uczestniczy-

li dwaj członkowie nowomiejskiego koła PZW "Guć"- Piotr 
Twardowski oraz Łukasz Rejman. Odnieśli ogromny sukces ! 
Zdobyli najwyższe mi ejsce w kategori i grup, ponadto Łukasz 
Rejman zajął pierwsze miejsce w kategor ii indywidualnej . Spra
wa nie byla taka prosta, bowiem wędkowanie utrudni ał wysoki 

stan rzek i Warty. Na wszystkich 
uczestników zawodów czekały 

atrakcyjne nagrody, ufundowane 
przez wiele jaroc iJlskich firm. Na
grodzeni zosta ł i również wszyscy 
j uniorzy. 

Wędkarstwo to sport, któ
ry można uprawiać niezależnie od 
wieku. Podczas zawodów jednego 
z uczestników zapytany, w jaki 
sposób narodziło s i ę jego zami-

"~1 "~<1"i1ł łowanie , odpow i edz i ał: "Zaczą-
, łem chodzić na ryby z dziadkiem 
i mnie to za interesowa ł o. Na te 
zawody lakże przyjechałem z nim, 
panuje tu miła atmosfera, szkoda 
tylko, że ryby nie biorą" . Z tej wy
powiedzi wynika, że wędkarstwo 

jest sportem który zbliża pokole
nia. Czasem warto wyciągnąć n3 

wspól ne wędkowanie dziadka lub 
wnuka. Ojca albo syna, jest to sport kojarzony z p łcią męską, 

ale panie także mogą łow i ć! W Nowym Mieście realizacja jest 
bardzo prosta - posiadamy rzekę Wartę, której okolice podobają 
s i ę tak bardzo przybyszom z innych miejscowośe i . 

Daglllara Św ierkowska 

Piątkowe Halloween dla dzieci w bibliotece 
w piątek 29 li sIopada 20 t O r. dzieci spotkały s i ę w Bibliotece Pu
blicznej Gm iny Nowe Miasto nad Wal1ą na zajęc iach prowadzo
nych przez Małgosię Pacho l ską. Odbyła s i ę lam mini dyskoteka 
hallowcenowa. Dzieci był św i etnie przebrane, do czyte lni przyby
ły księżn i czki, duszki, biedronki, a jako pierwsza przybyła na bal 
prawdziwa czarownica, która jak tw i e rdz i ła przy l ec i ała, hm mm 
z . ... tunelu. Przygotowano wiele ciekawych konkursów 
i zabaw, w których uczestniczyl i śmy nawet my rodzice. \Vszystkie 
konkursy i zabawy nagradzane byly cukierkami, a dziecko, któ
re zdobyło największą ich ilość~ m i ało możliwość wym ieszan ia 
smacznej wampirowej sałatk i , której składnikami byly m.in. flacz
ki czarownicy, język żmijki , oczy krokodyla czy mózg ośmiornicy. 

Było dużo śmiechu , a dzieci na pewno długo będą mile wspominać 
tę zabawę. Serdecznie zapraszamy wszystkie dzieci na piątkowe 
spotkania w czyteln i, na których zawsze jest wesoło i zabavlillic. 

Aktywna Mama 
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Kącik kulinarny 
pod redakcją 

Katarzyny Mikołajczak 

z MYŚLĄ o ZIM IE, CZYLI PRZETWORY DOMOWE 

w bród wszystkiego jest w komorze 
Czy w krajance, czy w gomólce, 
Jest w serniku ser na pólce. 
Wiszą kumpie i wędliny, 
I pólgęski i świniny, 
Obok \II dlugich żerdziach Iyby; 
Z siatki pachną leśne grzyby. 
A kwas czysty miasto wody, 
W lochu Sl o ją biale miody, 
Wódk i, Siarki i nalewki' 
I rok caly lód przeleży. 

Tak pisal o dostatkach dworsk iej spiżami Wincenty Pol. A 
co Z naszymi spiżarn iami? Już zapełn ione? Oczywiśc i e w dzi
siej szych czasach nie ma konieczności przygotowywan ia prze
tworów domowych. Dostępność w każdym sklepie różnorak i ch 
d żemów, soków, maly nat, past, itp. jest tak ogrolllna, że tylko 
wej ść, kup i ć i można s i ę de l e ktować . Ale trzeba mi eć świado 

mość tego, że przetwórstwo przemysł owe w zasadniczy spo
sób rÓŻni się od tych przetworów, które robimy sami w domu. 
Pomijając wszystkie zab iegi w przetwórstwie przemysłowym, 
które ujemnie wplywaj ą na póżniejszy skład tego, co jemy. 
Mam na myś l i wita miny, enzymy, barwniki, również dodawa
nie substancj i popraw i aj ących smak, aromat, barwę i środków 
kon se rwuj ących , przed l użających ternli n ważności , to nade 
wszystko św i adomość, z czego przygotowuj emy nasze pysz
nośc i i satysfakcja, że prLYgotowuj emy je sami rekompensuj e 
nasz trud. Zresztą domowego smaku przetworów nie zastąp i ża

den sloik piętrzący s i ę na sklepowych pólkach! Trzeba jednak 
przyznać , że aby wydobyć ów smak trzeba dużo czasu i nie 
zawsze efekt jest taki, jak iego byśmy oczekiwali. Ale trening 
czyn i mistrza! l! Rob i ąc samemu przetwory sporządzamy je ze 
św i eżych surowców, z naszych przydomowych ogródków, w i ęc 

pewność co do j akości tyc h produktów, że są zdrowe, jest bar
dzo duża. Przygotowując je samemu możemy lączyć i przetwa
rzać warzywa i owoce na wiele sposobów, czego już w sklepie 
w tak rozszerzonej gamie nie spotkamy. Wszystko (oczywi śc i e 
nie tylko warzywa i owoce) możn a rob i ć wed ług naszych po
trzeb i naszego gllstU . 

Przelwory domowe są przede wszystkim zdrowe i smacz
ne. Ale wa rto je też p rzygo towywać ze wzg l ędu na tradycje 
rodzinne. Każdy z nas na pewno zna smak domowych prze
tworów. Smak podjadanych palcem powidei z babcinej sp iżarn i 
jest niezapomniany ' !! Jeżel i dziś nic zaczniemy ich robić sami, 
to j utro ni kt nie będzie wiedzial jak zrobić domową konfiturę · 
Z resztą w dobie "szybk iego" jedzenia i faszerowanych konser
wa ntami produktów, nic nie zastąp i smaku własnoręczn ie przy
gotowanego dziela kulina rnego. Na szczęśc i e moda wraca i 
można coraz częśc i ej zauważyć , że mlodsze pokolenie próbuje 
coś samem u stworzyć. N ie wspomnę już o naszych babciach, 
ciotkach i matkach, bo dl a nich przygotowywanie sloików na 
zimę j est rytualem (myś l ę, że i męska cześć naszej spoleczności 
bierze w tym czynny udzial.) 
Coraz częściej wracamy do starych receptur a efekty kulinarne 
zaczynają dom i nować na naszych stołach. Spiżarnia wypetnio-

na różnorodnym i i kolorowymi przetworami to powód do dumy, 
a zachwyt i poch l~bne opi nie gośc i utw i erdzają nas, że było 
warto-CZEGO PANSTWU ŻYCZĘ! 
Drodzy Czyteln icy! Zapewne każdy z Was ma jeden albo kilka 
smaków, które pam i ęta do dziś . Czasem jest to smak z dziecir\ 
stwa, a czasem odkryty zupe ł n i e niedawno np. na przyj ęc i u u 
znajomych. 

Chcialabym s i ę z Państwem podzielić przepisem na mięso sło

ikowe, którego smak pamiętam właśn i e z dz ieciństwa. l za każ
dym razem, kiedy j e smakuję, przypomina mi si, ten czas, a 
w ięc : 

Skladniki : ok .2 kg łopatk i , cebula i czosnek (i l ość wg upodo
bali), przyprawy: sól, pieprz, wegeta, l i ść laurowy, ziele angiel
sk ie, majeranek . 
Mięso kroimy na kawałk i ok.6x6 cm, dość obficie solimy, 
gdyż wchłon i e ono sól, posypujemy przyprawami , obkładamy 

czosnkiem i cebu lą i zostawiamy na 12 godz. w lodówce. Po 
lym czasie przekładamy mięso do słoików (najlepiej typu wek) 
ukladając dość szczelnie, dodajemy do każdego sloika po kilka 
ziaren pieprzu, ziela angielskiego i 2 li śc i e laurowe, dokładni e 

za mykamy sło i k i i gotujemy ok. I ,5 godz. Mięso puśc i sok i po 
wysludzeniu powstanie ga lare ta. 
Polecam to mięso na zimno j ako świetny dodatek do kanapek, 
ale i na ciepło j est doskonale. 

Przeds tawię Państwu również przepis na dżem z dyni z poma
raJlcza mi i cytryn ą. Mamy sezon dyniowy, więc może komuś 

przypadnie on do gustu . Polecam, a wi ęc: 

Skladniki : I kg obranej dyni , 2 pomaralicze, I cytryna, ok. I 
szkl. cukru, I Iyżeczka cynamonu, 10 szl. gożdzików, od robina 
kwasku cytrynowego, żelfix. 
Dynię pokro i ć w kostkę, podlać wodą, wsypać cuk ier i goto
wać aż dynia s i ę rozgotuje. Z cytryny "'Ycisnąć sok, pomarań
cze obrać ze skóry (bez bi alej skórki) pokro i ć w kostkę , dodać 

do dyni . Dodać również gożdzi ki , cynamon (obydwa skladniki 
dozować wg uznania), kwasek cytrynowy. Skórk i z pomarallczy 
i cytryny pokroić w kostkę, dusić w małej ilości wody pod przy
kryciem, wystudzi ć, a następn ie zmiksować, dodać do dyn i (wg 
uznania, uważając, aby smak nie był zbyt gorzki). Gotować, do
dać żel fix i gotować jeszcze ok. 5 minut. Przełożyć do sloików, 
pasteryzować 10 minut. Sloiki odwróc ić do góry dnem 

Mamy już li stopad, za mies iąc Święta Bożego Narodzeni a i 
n adszedł czas na pieczen ie pierników. W naszym domu rob imy 
Je .wl aś nle JUz wtym m ieS i ącu , razem z dz i ećm i z przepisu mojej 
tesc loweJ. Pierniki są pyszne, a zabawa przy pieczeniu wspania
ła!. Dekorujemy je tuż przed św i ętami i wtedy to dopiero jest 
kolorowo: kuchnia tonie w posypkach, lukrach i polewach, bu
Zie wysmarowane czeko l ad ą, a kolorowe piern iki już czekają, 
żeby niebawem przyst roić nimi cho inkę. Serdeczn ie po lecam 
tak i sposób na wspólne spędzen ie czasu. 

Czekam na Państwa propozycje, życząc przyjemnej pracy 
i smacznego! 

Katarzyna Mikolajcxak 
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Gmina Biega - bieg jesieni 
Finałowy Turniej Mistrzostw Polski Dziewcząt i Chłopców kat. U-lO odbył się na stadionie 
sportowym Zagłębia Lubin w dniach od 3-5.09.2010 r. 

Stowarzyszenie "Obieżyświat" w niedzielę 24 paź
dziern ika zorgan izowało kolejną imprezę sportową o na
zwie "Nasza Gmina Biega-bieg jesieni". Bieg odbywa się 
w paźdz i ern i ku już od kilku lal. Stowarzyszenie infol111uje 
o nim z wyprzedzeniem na plakatach. Znów na parkingu 
przy barze "Pod Sosną" zebrali s i ę amatorzy zdrowego sty
lu życ i a, by rywa l izować ze sobą o miejsca na podium. 
Trasa biegu wynosiła nieco ponad 3 kilometry. Najlepszy 
z uczestników - Adam Kowalewski pokonał ją w czasie 10 
minut i 21 sekund! 

Na linii startu staw iło s i ę 34 uczestników, którym 
nieslraszna była jesienna aura pogodowa. Trzeba przyznać, 
że na czas biegu, co jakiś czas, z poza chmur przebijało się 
słońce, zatem pogoda sprzyjała . Trasa biegu stworzona jest 
z myśl ą o wszystkich uczestnikach. Przebiegnięcie jej jest 
możliwe dla uczestn ika w każdym wieku oraz nieza l eżnie 
od jego kondycji fizycznej. Przede wszystkim zmagania te 
powinny być traktowane jak zabawa. Samo przebiegnięcie 
trasy jest osobistym sukcesem i zwycięstwem. Jednak moż-

Ranking gmin 

liwość znalezienia się na podium zawsze kusi i jest wspa
niałą nagrodą. W tej edycji wyniki wyglądały następująco : 
Mężczyźni: 
r miejsce: Adam Kowalewski 10:21 
li miejsce: Bartłomiej Półtorak I I :33 
]]j miejsce: Szymon Like II :39 
Kobiety: 
l miejsce Marika Nagła 13:30 
li miejsce Daria Miłoszyk J3:51 
m miejsce Zofia Łuczak 13:54 

Po biegu na wszystkich uczestników czekal 
maly poczęstunek, a po nim wręczenie pamiątkowych dy
plomów i nagród. Wyróżnieni zostali naj młodsi uczestn icy, 
czyli Amelia Czeszyk, Marika Kisze, Hubet1 Siejak i Jakub 
Urbaniak. Bieg przyciąga nowych uczestników, a także ki
biców, którzy dopingują swoich faworytów. Kto wie, może 
kiedyś i oni wezmą udział w tej rywalizacji. Następne za
wody już wiosną! 

Dagmara Świerkowska 

Surfując w Internecie można natrafić na czwartą edycję Rankingu Europejska Gmina - Europejskie 
Miasto 2010 przeprowadzonego przez Gazetę Prawną (www.gazetaprawna.pl/serwis/samorzad/ra
king_gmin _2010). 

Ranking ten pokazuje, które samorządy w Polsce 
mogą poszczycić się największymi osiągnięciami w 
pozyskiwaniu środków unijnych. Brane są pod uwagę 
wszystkie programy pomocowe, których beneficjentami 
są zarówno władze samorządowe, jak i przedsiębiorstwa, 
ro lnicy i organizacje społeczne. Ranking ten obejmuje za
równo "stare", jak i "nowe" środki (z unijnego budżetu 
2007 - 2013). 
Podstawą do oceny jest wartość przyznanej pomocy z UE, 
liczba rea lizowanych projektów oraz liczba mieszkańców 
według GUS. Dane pochodzą z dokumentacji Minister
stwa Rozwoju Regionalnego, Polskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości oraz Agencji Modernizacji i Restruk
tlllyzacji Rolnictwa i obejmują umowy podpisane do 
połowy kwietnia 20 lOr. (bez programów przedakcesyj-

Listo ś 

nych). Pominięte zostały niektóre ogólnopolskie projekty 
drogowe, które trudno przyporządkować poszczególnym 
jednostkom samorządowym. 
Na 225 gmin w województwie wielkopolskim gmi
na Nowe Miasto nad Wartą zajmuje 199 miejsce (292 
punkty). Jesteśmy najgorsi w całym powiecie średzkim i 
okolicy. Przed iJami znalazły się gminy Jaraczewo 1422 
punkty, Książ (856), Zaniemyśl (698), Krzykosy (487), 
Żerków (475), Kotlin (435), Jarocin (403), Środa (399), 
Milos/aw (354) . 
Dla informacji należy podać, że na pierwszym miejscu 
znalazła się gmina Murowana Goślina 3676 punkty, a na 
ostat11im gmina Obrzycko 99 punktów. 

M.Rz. 
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Liga Nowomiejska 
24.10.2010 r. VIII kolejka 

Z rozgrywek wycofała się Wielkopolska Korporacja 
Nowe Miasto. W lidze pozostało drużyn. Jest ich co
raz mniej , bo pamiętamy, że w naszej lidze startowało 
nawet 12 drużyn. 

Bromast Chocicza - Rival N.M. 9:0 (4:0) 
Wesołek P, -2 
Goliński A.-3 
Telega O. 
Wawrzyniak 0.-3 
Drużyna gości do meczu przystąpiła w 10 osobowym 
składzie. Mecz zakończyli w ,,8", ponieważ stoper 
Rivalu Kaźmierczak W. i bramkarz Wdowczyk T. od
nieśli kontuzje, a nie miał ich kto zastąp ić .Mecz nie 
mógł zakończyć się innym wynikiem, skoro gra się z 
liderem 
tabe li. 

NakpoI W.P. - Chr-B-ynek 2:3 (2:2) 
Błaszczyk T. Smalarek M,-2 
Merklinger R. Żebrowski P. 
Ciekawe spotkanie dwóch drużyn, które walczą o 
3miejsce. Mecz odbył się na neutralnym boisku w 
Klęce, ponieważ w Wolicy było zalane wodą. Pierw
sza połowa to wynik 2:2, ale wszystkie bramki były 
zdobyte z rzutów karnych, Nie często to się zdarza, 
ale efektem były zagrania ręką lub faule na polu kar
nym . II połowa wyrównana. Jednak w 75min P. Że
browski 
zdobył bramkę dla gości. To zdopingowało Nakpol, 
który do końca meczu przeprowadzał ataki na bram
kę gości. Jednak były one na tyle nieskuteczne, że do 
końca meczu wynik nie uległ zmianie. 

LZS Szyplów 
Kropski P. 
Matuszczak M.-3 
Konarski Ł. 
Wieliński Ł. 

KS Klęka 6:1 (1:1) 
Kubiak K. 

Mecz w pierwszej połowie ładny, pełen walki i zmien
nych akcj i. P i erwszą bramkę w 16 min. zdobyli go
ście, po błędzie obrońców LZS-u. Gospodarze w 3 1 
min po strzale Krupskiego P wyrównali, Mecz w tej 
połowie był szybki z sytuacjami bramkowymi z obu 

stron. W II połowie LZS grał z wiatrem w przenośni i 
dosłownie . Zawodnicy przypomnieli sobie, jak się 
gra u nich na wąskim i długim boisku. Akcje były 
ładne i przemyślane, a efektem były strzelone bram
ki. Zwycięstwo w pełni zasłużone. 

IX kolejka 31.10.2010 r. 

Bromast - Chr-B-ynek 3:0 (walkower) 
Goście nie dojechali w składz i e umożliwiającym 
wyjście na boisko i zagran ie meczu. 

LZS Szypłów - Nakpol W.P. 6: l (l :0) 
Stefaniak Ł. Błaszczyk T. 
Tischer P. -2 
Jędrzak B. 
GwizdekA. 
Matuszczak M. 
Drugi raz z rzędu LZS wyglywa 6: l. Gospodarze 
od początku meczu przeprowadzali ataki na bramkę 
Nakpolu. Jednak pierwszą połowę LZS wygrał tylko 
jedną bramką. W drugiej skuteczność była o wiele 
większa . Grali tak, jak wi ększość meczy w poprzed
nim sezonie. Jedyną bramkę dla gości z karnego przy 
stanie 4:0 zdobył T. Błaszczyk. 

KS K lęka - Riwal O: 1 (O: l) 
Bogusz M. 

Ten mecz przypominał poprzedni, jednak gorzej było 
ze skutecznością. Riwal atakował cały mecz, a le było 
to przysłowiowe walenie głową o mur. Przyznać trze
ba, że klęczan i e mieli dużo szczęścia , iż mecz zakoń
czył się takim wynikiem. Riwal nie wykorzystywał 
najdogodniejszych sytuacji (sam na sam z bramka
rzem lub strzał na pustą bramkę). 

Tabela: 
1 BROMAST 8 24 29 :3 

2 LZSSZYPLÓW 8 21 36:11 

3 Riwal 8 12 14:27 

4 NAKPOL 8 10 21:25 

5 Chromiec BogUSZyllek 8 8 14:19 

6 KLĘKA 8 3 8:24 
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